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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
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Sammanträde torsdag den 11 juni 2015 kl. 18:30- 19:40 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, sammanträdesrum Gotland 

Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Kristina Öberg (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Parvin Araghi (S) 

Gabriel Liljenström (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (FP) 

  
Tjänstgörande ersättare  

Cecilia Jaukkuri (MP) 

Björn Wredberg (M) 

Bo Hansson (S) 

Moa Neuman (S) 

Sonja Wallbom (V) 

Cherine Khalil (M) 

Elisabet Abelson (FP) 

Erica Tjerneld (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, närvarande under hela 

sammanträdet, Kristina Goldring, Leif Kananen, Gunilla Ekstrand,  

Ulrika Klemets, Karin Åberg, avdelningschefer, närvarande under 

sammanträdets öppna del, Jeanette Holmqvist, närvarande även §§ 27-29 

 
Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal, Bo Samuelsson TCO 

 
 

 

Justering 

2015-06-16 

 
Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdag den 16 juni 2015.  
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§ 2   
Fastställande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av ett extra 

ärende § 29 under den slutna delen. 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 21 maj anmäldes 

justerat den 26 maj 2015. Protokollet läggs till handlingarna.  
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§ 4   

Utegym i Högdalen- svar på medborgarförslag 

Beslut 
 

Nämnden beslutar att medborgarförslaget besvaras med 

förvaltningens tjänsteutlåtande 

 
 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag om att anlägga 

ett utegym i Högdalen. I grunden är förvaltningen positiv till detta, 

men utegym medför ett behov av investeringar. Det är i dagsläget inte 

aktuellt att anlägga ett nytt utegym, men förvaltningen avser att 

överväga detta i kommande investeringsplaner. Dock på annan  plats i 

Vantör än det befintliga seniorgymmet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 maj 2015.  

Dnr 179-2015-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Inkludera Årsta IP i naturreservatet-svar på 
medborgarförslag 

Beslut 
Nämnden beslutar att medborgarförslaget besvaras med 

förvaltningens tjänsteutlåtande  

 

 
 

Ärendet 

Förvaltningen har mottagit ett medborgarförslag om att inkludera 

Årsta IP i det kommande naturreservatet Årstaskogen – Årsta holmar. 

Samrådstiden för naturreservatet var under sommaren 2014 och 

möjligheterna att tycka till om gränserna är därmed över. Det finns 

dock inga planer på att bebygga Årsta IP. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 maj 2015 

Dnr 163-2015-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Utegym i Årsta – svar på medborgarförslag 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att medborgarförslaget besvaras med 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag om att anlägga 

ett utegym i Årsta. Förvaltningen är positiv till att anlägga nya utegym 

och avser att ta med förslaget i kommande investeringsplaner. De 

föreslagna platserna, Årstafruns park eller Siljansparken, är dock inte 

aktuella. Istället kommer förvaltningen att se över lämpliga 

placeringar i närområdet. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 maj 2015. 

Dnr 173-2015-1.2.4.  

 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Månadsrapport för maj 2015 

Beslut 
  
Nämnden godkänner månadsrapporten. 

 
 
 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett underskott 

före resultatöverföringar om 11.3 mnkr och efter resultatöverföringar 

ett underskott om 8,5 mnkr. Underskott återfinns inom individ- och 

familjeomsorg med 14,8 mnkr, äldreomsorg med 11,3 mnkr och 

ekonomiskt bistånd med 2,0 mnkr. Underskotten uppvägs delvis av 

överskott inom förskola, fritid och kultur, stadsmiljö och 

administration. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 juni 2015. 

Dnr 1.1.1-127/2015    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (FP) 

”Den ekonomiska rapporten visar fortfarande på en mycket ansträngd 

ekonomi. Underskottet har minskat något, från drygt 13 miljoner till 

dryg 11 miljoner. Det är bra att det pekar åt rätt håll men större 

ansträngningar krävs för att komma tillrätta med problemen. Det är 

viktigt att avdelningarna med de största underskotten, äldreomsorg 

och individ- och familj, fortsätter arbeta för att minimera sina 

kostnader.  

 

Det är också viktigt att påtala att budgetkostymen utökats med 78,1 

miljoner i årets budget gentemot förra årets alliansbudget och att den 

nya majoriteten trots detta inte lyckas uppnå en budget i balans.” 
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Ersättaryttrande 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M), (FP). 
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§ 8   

Uppföljning inom äldreomsorgen Årsta vård- och 
omsorgsboende inkl. Skedvikens gruppboende och 
Sländans dagverksamhet. 

Beslut 
Rapporten godkänns  

 

 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Årsta vård- och omsorgsboende inkl. Skedvikens gruppboende och 

Sländans dagverksamhet genomfördes under april- maj 2015. 

Verksamheten övergick på entreprenad till Kropp och Själ Med 

Omtanke i Helsingborg AB (KOSMO) 2012-03-01.   

Förvaltningen bedömer att KOSMO inte till fullo bedriver driften av 

Årsta vård- och omsorgsboende, enlighet med gällande anbud och 

avtal. Förvaltningen uppmanar KOSMO att upprätta en handlings- 

och tidsplan för de avvikelser och brister som framkommit vid avtals- 

och verksamhetsuppföljningen. Planen skall godkännas av 

förvaltningen.  Åtgärderna kommer att följas upp vid ett 

avstämningsmöte under november 2015.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 maj 2015. 

Dnr 264-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning - daglig verksamhet Attendo LSS AB  

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 

Ärendet 

Uppföljning av avtal och anbud för Rågsved- Stureby- Tallbackens 

och Årsta dagliga verksamheter som drivs av Attendo LSS AB 

genomfördes under mars 2015. Förvaltningen bedömer att Attendo 

LSS AB till största delen bedriver de dagliga verksamheterna 

Rågsved/ Stureby/Tallbacken/Årsta, inom verksamhetsområdet 

funktionsnedsättning, i enlighet med gällande avtal och anbud.  . 

Avtalet löper ut 2015-08-31 och verksamheten övergår till egenregi 

fr.o.m. 2015-09-01.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 maj 2015. 

Dnr 266-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (FP) 

”Förvaltningen har genomfört en uppföljning av avtal och anbud för 

Rågsved- Stureby- Tallbackens och Årsta dagliga verksamheter som 

drivs av Attendo LSS AB under mars 2015. 

 

Vi i Alliansen kan konstatera att verksamheten som drivits enligt 

nuvarande avtal sedan 2010 fungerar väl. Bemanningen bedöms som 

rimlig och verksamheten bedrivs i övrigt enligt gällande avtal och 

anbud. Verksamheten är således ett exempel på upphandlad 

verksamhet som fungerar bra. 

 

Avtalet med Attendo går ut 2015-08-31 och har redan förlängts två 

gånger. Verksamheten kommer inte upphandlas på nytt utan kommer 

att återkommunaliseras från och med 2015-09-01.  
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Alliansen konstaterar att Vänstermajoritetens inslagna väg med att 

minska valfriheten för våra medborgare fortsätter. Den likriktning 

som nu sker av driftformerna riskerar att på sikt både öka Stadsdelens 

kostnader och försämra kvaliteten för brukarna.  Den ideologiska 

likriktning som nu sker är på sikt förödande för de boende i staden. 

Alliansen anser att fullt fungerande verksamhet som uppfyller 

ingångna avtal ska upphandlas på nytt. ”  

 
Ersättaryttrande 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M), (FP). 
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§ 10   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning Bränninge/ Stureby/ Örby 
korttidshem 

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 
 
Ärendet 

Avtalsuppföljning för Bränninge, Stureby och Örby korttidshem som 

drivs av Attendo LSS genomfördes under januari 2015.   

Förvaltningen bedömer att Attendo LSS AB till största delen bedriver 

korttidshemmen  inom  verksamhetsområdet funktionsnedsättning i 

enlighet med gällande avtal och anbud. Ett fåtal avvikelser har 

påträffats och utföraren har uppmanats att åtgärda dem snarast. 

Åtgärderna följs upp vid avstämningsmöte i september 2015 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2015 

Dnr 292-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning Dalens arbetsgrupp och Kombi Café 
och Konferens 

Beslut 
1. Rapporten godkänns 

2. Förlängning av entreprenadavtalet ytterligare ett (1) år, längst 

t.o.m. 2017-02-28. 

3. Verksamheten övergår i egen regi fr.o.m. 2017-03-01 

 
 
Ärendet 

Avtalsuppföljning genomfördes under mars och april 2015 för Dalens 

arbetsgrupp och Kombi Café och Konferens, dagliga verksamheter, 

som drivs av VIDA Omsorg och Utbildning AB. 

Verksamheten övergick på entreprenad till VIDA Omsorg och 

Utbildning AB 2012-04-01. Förvaltningen bedömer att VIDA Omsorg 

och Utbildning AB till största delen bedriver de dagliga 

verksamheterna, inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning, i 

enlighet med gällande avtal och anbud. De avvikelser som 

framkommit vid uppföljning handlar främst om ett fåtal brister vad 

gäller dokumentation. Utföraren har uppmanats att åtgärda dem 

snarast. Åtgärderna följs upp vid ett avstämningsmöte i november 

2015. Förlängning av avtalet rekommenderas.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 maj 2015 

Dnr 293-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Uppföljning – Rågsveds servicehus, samt gruppboendena 
Brobacken, Enskededalen, Kolmilan, Gesunden, Stureby, 
Johanneshov 1 och Johanneshov 2 

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 
 
Ärendet 

Verksamhetsuppföljning har genomförts av Rågsveds servicehus,   

Brobackens, Enskededalens, Kolmilans, Gesundens, Stureby    

Johanneshov 1  och Johanneshov 2 gruppboenden.   

Verksamheterna har följts upp under ett antal år och resultat av 

verksamhetsuppföljningarnas avvikelser och brister för de tre senaste 

åren redovisas i tjänsteutlåtandet. En del av verksamheterna har sedan 

verksamhetsuppföljningstillfället redan åtgärdat avvikelser och brister 

och en del ska ha åtgärdat avvikelser och brister till senare datum 

under år 2015 eller till verksamhetsuppföljningen år 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 maj 2015 

Dnr 1.2.1.-311/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Inrättande av ny förskola Årstafältet etapp 1 kv. A 
(Järntorgets fastighet) - inriktningsärende 

Beslut 
 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att utreda en ny förskola inom 

Årstafältet etapp 1, kv. A (Järntorgets fastighet) 

 

 

 
Ärendet 

På Årstafältet planeras ett nytt område med 6000 nya lägenheter för 

15000 invånare. Etapp 1, Valla 1, har varit ute på samråd. I syfte att 

uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet på Årstafältet 

föreslår förvaltningen att en ny permanent förskola på minst fyra 

avdelningar utreds i Etapp 1, kvarter A som markanvisats till bl.a. 

Järntorget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 maj 2015 

Dnr 531-2014-2.6. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Inrättande av ny förskola Årstafältet etapp 1 kv. B 
(Folksams fastighet) - inriktningsärende 

Beslut 
 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att utreda en ny förskola inom 

Årstafältet 1, kv B (Folksams fastighet) 

 
 
Ärendet 

På Årstafältet planeras ett nytt område med 6000 nya lägenheter för 

15000 invånare. Etapp 1, Valla 1, är nu i utställningsskedet. I syfte att 

uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet på Årstafältet 

föreslår förvaltningen att en ny permanent förskola på minst tre 

avdelningar utreds i Etapp 1, kvarter B som markanvisats till bl.a. 

Folksam. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 maj 2015 

Dnr 532-2014-2.6. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14.1  
 
Ungdomsmottagningen Gullmarsplan – svar på skrivelse 
från V), (MP) samt skrivelse från (M),(FP) 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelserna  

 
 
 
Ärendet 

Nämnden hade efter två skrivelser från dels majoriteten, dels 

oppositionen uppdragit åt förvaltningen att besvara frågor om 

Gullmarsplans ungdomsmottagning. I april 2015 rapporterades det vid 

ett samrådsmöte mellan stadsdelsförvaltningen och landstinget att 

ungdomsmottagningen vid Gullmarsplan endast bokar in ungdomar på 

planerade samtalsserier hos kurator om ungdomarna bor inom 

stadsdelarna Enskede-Årsta-Vantör och Skarpnäck. I förvaltningens 

tjänsteutlåtanden anges att Gullmarsplans ungdomsmottagning följer 

gällande avtal mellan landstinget och stadsdelsförvaltningen.  

Förvaltningen föreslår att ärendet anses besvarat o och med 

redogörelsen    

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 juni 2015. 

Dnr 1.1.– 318/2015 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), yrkade bifall till förvaltningens 

förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten Peter 

Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation 
Vice ordförande Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg alla (M), 

ledamoten Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”- Att ungdomsmottagningen vid Gullmarsplan återgår till de tidigare, 

generösare, riktlinjerna för besök hos kuratorerna.  

- Att stadsdelsförvaltningen ansöker hos Socialförvaltningen om 

ersättning för de ungdomar från andra stadsdelar som besöker berörd 

verksamhet. 

-Att, i samråd med Landstinget och Skarpnäcks stadsdelsförvaltning, 

se över möjligheten att expandera berörd verksamhet så att fler 

ungdomar ges möjligheten att söka hjälp där de själva vill. 

-Att med godkännande av förvaltningens svar på skrivelserna i övrigt 

anföra 

 

Många ungdomar i vårt samhälle idag lider av psykisk ohälsa. Att då 

få möjligheten att enkelt träffa en professionell person att prata med är 

i många fall livsviktigt. Ungdomsmottagningens kuratorer är just den 

sortens profession som möter dessa ungdomar dagligen.  

 

Gullmarsplans ungdomsmottagning är en mycket bra verksamhet. Det 

visar såväl verksamhetsuppföljningar som besöksstatistik som visar 

att ungdomar från olika områden väljer att åka till just Gullmarsplan. 

Detta är i grunden något vi ska vara glada och stolta över. Vi borde 

också fortsätta utveckla verksamheten så att fler ungdomar får 

möjligheten att gå till den verksamhet de vill. Kommunen och i 

förlängningen stadsdelen borde satsa på att utöka verksamheten vid 

Gullmarsplan istället för att som nu begränsa vilka ungdomar som är 

välkomna. Vi vill flytta fram positionerna på området och inte dra 

tillbaka dem som majoritetens politik nu leder till.” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i förslag 

till beslut från (M), (FP) samt reservationen. 
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§ 15  

Revisorernas årsrapport 2014 – svar  till revisionskontoret 
 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till revisionskontoret 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
Ärendet 

Revisorerna för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har avslutat 

revisionen av nämndens verksamhet under 2014. Resultatet redovisas 

i en årsrapport som har sänts till nämnden för yttrande. Sammantaget 

finner revisorerna att nämndens verksamhet har bedrivits på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Nämndens interna kontroll är tillräcklig, uppföljningsstrukturen är i 

huvudsak tillräcklig och prognossäkerheten i tertialrapporterna har 

varit god. Bokslut och räkenskaper är i allt väsentligt rättvisande. I 

ärendet yttrar sig förvaltningen över årsrapporten. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 maj 2015. 

Dnr 249-2015-1.4.   

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

    Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten 

 Peter Backlund (FP) 

”Alliansen styrde sitt än så länge sista år 2014. Vad gäller 2014 har 

stadens revisorer gett oss mycket god kritik. De menar att 

träffsäkerheten vad gäller budget, budgetuppföljningar och resultat har 

varit mycket god. Även kvaliteten i verksamheten genom KF:s mål 

och nämndens egna mål har varit god, även om vissa indikatorer inte 

nås fullt ut. Den kritik som ändå finns har förvaltningens succesivt 

åtgärdat.  

 

Det blir spännande att framöver följa den nya majoriteten och den 

kritik som kan komma framöver från stadens revisorer. Majoriteten 
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har mycket att leva upp till. Redan i Tertialrapport 1 kunde 

konstateras att budgeten inte hålls. Förhoppningsvis inser majoriteten 

vikten att hushålla med skattebetalarnas pengar, och det 

budgetunderskott som uppstått elimineras. Annars lär kritik från 

stadens revisorer komma som ett brev på posten.” 

 
 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M), (FP). 
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§ 16   

Förslag till detaljplan för del av Örby 4:1 vid kv. 
Framkallningen i Bandhagen, SDp 2014-09119- svar till 
stadsbyggnadskontoret    

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har till nämnden översänt förslag till 

detaljplan för del av Örby 4:1, för yttrande.  Syftet med planen är att 

möjliggöra uppförande av ca 113 bostadsrätter vid Trollesundsvägen, 

sydost om Bandhagens centrum. Förvaltningen är positiv till den 

föreslagna bebyggelsen, men saknar en redovisning av möjliga och 

lämpliga energieffektiviseringar inom projektet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 maj 2015. 

Dnr 246-2015-1.5.3. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Motion om införande av en servicegaranti – svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar till 

kommunstyrelsen på remissen 

 

2. Nämnden avstyrker motionen 

 

 

 

Ärendet 

Till nämnden har för yttrande översänts en motion av Erik Slottner 

(KD). I motionen föreslås att staden ska utreda införandet av en 

servicegaranti, där medborgarna får ekonomisk kompensation för 

tjänster som inte blir utförda inom fastställd tid. Förvaltningen anser 

inte att en servicegaranti där den drabbade får ekonomisk 

kompensation är en lösning på den aktuella problematiken. Snarare 

kan det antas bli mer av en straffande konsekvens som saknar 

vinnande part. En ekonomisk kompensation bidrar inte till att lösa 

problematiken utan kan enbart förväntas skapa nya svårigheter för 

förvaltningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 maj 2015. 

Dnr 145-2015-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther (S) m.fl. yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

Ledamoten Peter Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att som svar på remissen anföra följande: 

Det är viktigt att kommunala förvaltningar tillhandahåller service till 

medborgarna snabbt, effektivt och pålitligt. Vi ställer oss positiva till 

intentionen i motionen att göra det tydligare för medborgarna vad man 

har rätt att förvänta sig och inom vilken tid. 

Som motionären anför finns servicegarantier av olika slag i ett flertal 

kommuner. Det finns ingen enhetlig modell, utan de varierar från att 

täcka flera områden till att bara gälla ett visst område, till exempel 

bygglov. Även frågan om sökandens rätt till ekonomisk kompensation 

vid utebliven eller försenad service behandlas olika i olika kommuner. 

Detta talar för att frågan bör utredas ytterligare, i den riktning som 

motionen pekar, för att klargöra vilka områden som skulle lämpa sig 

för en servicegaranti och vilka tidsfrister och övriga åtaganden som är 

lämpliga och realistiska. Vi ser alltså gärna att behandlingen av 

motionen resulterar i att frågan om servicegaranti utreds vidare, med 

sikte på att förutsägbarheten och rättssäkerheten hos stadens leverans 

av service till medborgarna förbättras.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Elisabet Abelson (FP) instämde i förslaget från (FP) samt 

reservation. 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Erica Tjerneld (C) 

”Som ersättare har jag inte beslutandeanderätt, men om jag hade haft 

det så anser jag att Stadens verksamheter ska bedrivas med  

stockholmarna ifokus. Den enskilda människans behov och verklighet 

måste vara vägledande för hur våra system utformas. God 

kvalitetsuppföljning är grundläggande för möjligheten att bedriva 

kommunala verksamheter i enlighet med denna viktiga princip. 

 

Förvaltningen beskriver i sitt remissvar att staden enligt lag är ålagd 

att skyndsamt och effektivt handlägga ärenden. Man påpekar också att 

kvalitetsgarantier finns i verksamheten. 

 

Förvaltningen gör vidare bedömningen att stadens resurser hellre bör 

användas till att kvalitetssäkra, utveckla och utöka stadens tjänster i 

stället för till ekonomisk kompensation utöver redan gällande system 
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för överklagande och övervakning av kommunens service och 

myndighetsutövning. Mot bakgrund av ovanstående är detta en rimlig 

bedömning. Dock finns skäl att påpeka att det inte är ett självändamål 

att utöka stadens tjänster. Införandet av nya tjänster – vilka 

förvaltningen i sitt remissvar inte preciserar – måste naturligtvis vägas 

mot risken för en växande byråkrati samt hur ett införande påverkar 

kvaliteten i kärnverksamheterna. 

 

Avslutningsvis finns det skäl att betona vikten av att ständigt arbeta 

med att utveckla kvaliteten i verksamheten och att alltid vinnlägga sig 

om att den enskilda medborgaren enkelt kan utläsa vilken servicegrad 

man kan förvänta sig. Transparens och tydlighet går hand i hand med 

god kvalitet. Dessa aspekter är också mycket viktiga i kontakterna 

med stadens näringsidkare. Ett gott företagsklimat är avgörande för 

stadens arbetsmarknad.” 
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§ 18   

Motion (2015:17) Det ska bli lättare att få plats på 
servicehus – svar till kommunstyrelsen 

Beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen 

 

2. Nämnden avstyrker motionen 

 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har för yttrande översänt Motion (2015:17) av (FP) 

om att det ska bli lättare att få plats på servicehus.   

I motionen föreslås att kommunfullmäktige ger Kommunstyrelsens i 

uppdrag att ge alla kommuninvånare över 85 år som ansöker om detta 

rätt till plats på servicehus, äldrenämnden i uppdrag att införa 

valfrihetssystem för servicehus samt att berörda nämnder och bolag i 

uppdrag att planera för nybyggnation av servicehus som uppfyller de 

krav som boende och myndigheter ställer på moderna bostäder. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 maj 2015. 

Dnr 262-2015-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkande 
Ordföranden Ulf Walther (S), m.fl. yrkade bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

Vice ordförnde Gustav Johansson m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

Ledamoten Peter Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) 

Det primära uppdraget för biståndsbedömningen är att den är 

individuell och utgår ifrån äldres vårdbehov, inte exempelvis 

stadsdelarnas ekonomiska förutsättningar. För att säkerställa en 

likställighet över hela staden anser Moderaterna att 

biståndsbedömningen ska centraliseras till äldrenämnden från 

stadsdelsnämnderna.  

 

Medan fler stockholmare väljer att bo kvar hemma länge upp i 

åldrarna är det grundläggande att det är ett beslut som man fattar själv 

tillsammans med anhöriga. Därför anser vi att biståndsbedömningen 

ska ta särskild hänsyn till hög ålder kombinerat med ensamhet. Det får 

inte vara en hög tröskel att i hög ålder få möjlighet till ett servicehus, 

trygghetsboende eller vård- och omsorgsboende. De boendeformer 

som erbjuds stadens äldre ska också vara anpassade efter olika 

individuella behov. 

 

När det gäller frågan om en särskild åldersgräns för att garanteras en 

boendeplats är det något som den pågående boendeutredningen 

särskilt bör utreda. Det är viktigt att åldersgränsen är väl avvägd 

utifrån faktorer såsom ökat vårdbehov och risk för ensamhet. Det är 

även grundläggande att åldersgränsen är fullt ut är finansierad. 

Vänstermajoritetens budget har en ofinansierad satsning kring 

boendeanpassning från 85 års ålder. Otydliga och ofinansierade 

satsningar är ett mycket oansvarigt sätt att hantera Stockholms 

äldreomsorg.” 
 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

Att därutöver anföra följande. 

Inför framtiden är det oerhört viktigt att servicehusen ska finnas kvar 

som en boendeform. Servicehusen har ingen direkt motsvarighet 

bland andra former av äldreboenden. Senior- och trygghetslägenheter 

ger inte den servicenivå som servicehusen har. Servicehusen är en bra 

boendeform för äldre som behöver hjälp i vardagen men som inte är 

så sjuka att de måste bo på ett boende med heldygnsomsorg. Det är 

viktigt att befintliga servicehus bevaras och utvecklas för att möta 
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dagens och framtidens krav, istället för att avvecklas. I vår 

stadsdelsnämnd har vi flera servicehus av god kvalitet.  

Om man får komma till servicehus tidigt kan man klara sig längre 

utan att behöva flytta vidare till vård- och omsorgsboende, enligt 

forskning från Äldrecentrum. 

Därför bör alla över 85 år som så önskar plats ges på servicehus. Det 

skulle innebära ett tydligt löfte om att alla äldre har möjlighet att 

komma till ett tryggt och anpassat boende. Många av dagens äldre är 

oroade över att inte få möjlighet att flytta i tid. 

Det är också viktigt att ett valfrihetssystem införs för servicehus. Det 

har ett egenvärde att den enskilde själv får större möjlighet att välja 

sitt boende. Det stärker också efterfrågeunderlaget för servicehusen 

eftersom det ger möjlighet för äldre i stadsdelar som idag saknar 

servicehus att välja denna boendeform. Därför menar vi att det är 

alldeles för tidigt att avveckla de servicehus vi har i stadsdelen.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i förslaget från (FP). 
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§ 19   

Barnombudsmannens anmälningsskyldighet – svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen. Nämnden ställer sig positiv till 

förslaget om att anmälningsplikten rörande barn som far illa ska 

skärpas för Barnombudsmannen. 

 

 
 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har översänt remiss om Barnombudsmannens 

anmälningsskyldighet till nämnden för yttrande. Regeringen vill ha 

synpunkter på förslagen i betänkandet angående Barnombudsmannens 

anmälningsskyldighet avseende barn som far illa. I promemorian 

föreslås att Barnombudsmannens anmälningsskyldighet avseende barn 

som far illa ändras så att den blir överensstämmande med 

anmälningsskyldigheten i socialtjänstlagen.  Förvaltningen ställer sig 

positiv till förslaget om att anmälningsskyldigheten förstärks i 

enlighet med den som finns i socialtjänstlagen.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 april 2015. 

Dnr 267-2015-1.5.1.    

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Komplettering avseende ärendeansvar för 
ensamkommande flyktingbarn – svar till kommunstyrelsen 

 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen till kommunstyrelsen Nämnden  har inget att erinra 

mot stadsledningskontorets förslag avseende ärendeansvar för 

ensamkommande flyktingbarn 

 

 
Ärendet 

Varje år kommer ett stort antal barn och ungdomar utan 

vårdnadshavare, så kallade ensamkommande barn, till Sverige för att 

söka asyl. Migrationsverket anvisar en kommun att ansvara för 

barnets mottagande, omsorg och boende. Det innebär att 

socialnämnden i den anvisade kommunen har ansvar för barnets 

boende och för att barnet får det stöd som föreskrivs i 

socialtjänstlagen.  Förvaltningen ställer sig positiv till 

stadsledningskontorets förslag då det innebär ett solidariskt 

ansvarstagande för de ensamkommande barn och ungdomar som 

anvisats till Stockholm stad av Migrationsverket. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 maj 2015 

Dnr 244-2015-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21  
 
Anmälningsärenden  

 

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut   

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde 2015-06-06 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor,  

2015-06-08. 

E. Protokoll från Förvaltningsgruppen, 2015-06-02  

F. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen 

 

 

Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 22   

Nämndens frågor 

Beslut 
Nämnden uppdrog till förvaltningen att bereda nedanstående skrivelse 

och återkomma till nämnden. 

 

Skapa en riktig stadspark i Årsta 
Ledamoten Peter Backlund (FP)  

Närförorter förtätas alltmer och inte minst i Årsta. Nya områden som 

tidigare varit obebyggda tas också i anspråk för nya bostäder, 

exempelvis Årstafältet. Många vill flytta till Stockholm och alltför 

många står i bostadskö. Ungdomar är särskilt utsatta och har svårt att 

flytta hemifrån. Vi är av den bestämda uppfattningen att det är viktigt 

att förtäta där redan infrastruktur finns. Förtätning gör också att 

serviceunderlaget i förorter kan bevaras eller till och med öka. I Årsta 

märks det inte minst på att antalet restauranger har ökat och att den 

centrala livsmedelsbutiken har kunnat öka sin yta. Centrum har blivit 

alltmer levande igen.  

 

Emellertid finns det också risker med förtätning. Små gröna kilar 

mellan husen tas i anspråk för ny bebyggelse. Människor som bor i 

Årsta får längre till de gröna ytor som är en så viktig del av Årstas 

kvaliteter. Därför blir det viktigt att de gröna ytor som finns kvar är av 

hög kvalitet. Vi välkomnar varmt beslutet om att Årstaskogen blir 

naturreservat och därmed långsiktigt tillgänglig för rekreation och 

friluftsliv. Vi välkomnar också att Årstafältet bebyggs men också att 

det blir en stor park centralt i området med många aktiviteter.  

 

Parker i Årsta fyller en viktig funktion i en förtätad stad. Alla parker i 

Årsta är av typen öppna ytor med träd och buskar och en del 

planteringar. Årsta saknar dock en riktig stadspark. Vi i folkpartiet 

tror att en riktig stadspark skulle fylla en viktig funktion i ett förtätat 

Årsta. Tidigare har en park påbörjats i korsningen Åmänningevägen – 

Årstavägen. Vi tror att både storlek och plats är lämplig av många 

skäl. Parken ligger centralt i Årsta och skulle därmed vara 

lättillgänglig. I närheten ligger också två äldreboenden. Många av de 

äldre uppskattar att få slå sig ner i en fint anlagd park. I parken skulle 

kunna anläggas betydligt mer buskar och planteringar med blommor 

och annat än vad det är idag. Parken skulle behöva tydligt avgränsas 
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med buskar eller liknande. Idéer om hur en riktig stadspark ser ut 

finns det gott om, inte minst hos allmänheten.  

 

Årstaborna borde tidigt få vara med i planeringsprocessen bland annat 

genom den parkplan som ska presenteras för medborgarna i höst. 

Eventuellt skulle också en namntävling på parken kunna vara en 

möjlighet för att ytterligare engagera medborgarna.  

Utifrån vad som ovan angetts vill vi i folkpartiet uppdra åt 

förvaltningen: 

1. att undersöka möjligheterna att få med en utbyggd stadspark i 

parkplanen som kommer i höst.  

2. att undersöka möjligheterna att parken i korsningen 

Åmänningevägen – Årstavägen görs till en riktig stadspark. 

3. att undersöka möjligheterna att utlysa en namntävling vid 

skapandet av en stadspark i Årsta.” 

 

 

Övriga frågor 
Ockupation av Högdalens gamla skola 

Frågor ställdes om vilket ansvar stadsdelen har vad gäller avhysning. 

Stadsdelsdirektören svarar att det är avhängigt vem som äger marken. 

Förvaltningen har en dialog med polis och fastighetsägare, men 

återkommer om mer detaljerad uppgift om markansvaret.  
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§ 23  

Stadsdelsdirektörens information 
 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

Kvalitetsutmärkelsen 

Följande enheter deltar i årets kvalitetsutmärkelse från Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsförvaltning 

- Högdalens förskolor 

- Enheten för utredning och öppenvård vuxna 

 

Samverkan Östberga  

Onsdag den 17 juni har stadsdelsnämnden inbjudit till en mindre 

medborgardialog med föräldrar/vårdnadshavare med barn på den 

nedbrunna förskolan Ädelstenen. Medarbetare från Kulturskolan 

kommer att delta för att berätta om vilka möjligheter som finns till 

kulturstöd och vad kulturskolan planerar för hösten samt för att lyssna 

in vilka önskemål som finns från alla som bor och verkar i området   

Även stadsmuseet kommer att delta då fritidsgården i Östberga ingår i 

ett samarbete där barn från fritidsklubben under tre år ska vara 

testpiloter för nya utställningar i stadsmuseets regi och tycka till om 

vad de tycker fungerar och inte.Stadsdelsförvaltningen har köpt in 

sambafotboll till Östberga på lördagar på Lisebergs bollplan. 

Städningen i Östberga förstärks under sommaren bland annat genom 

extra sommarjobbare. Området kommer att städas oavsett vem som 

äger och ansvarar för marken samverkansanda kommer de som städar 

att 

 

Arbetsmiljöverkets beslut om föreläggande 

Beslut 2015-06-02 gällande Öppenmottagningen och 

utredningsenheten Barn och Ungdom (BOU) anmäldes. Tidigare 

föreläggande om vite har avskrivits då verket bedömer att 

förvaltningen uppfyllt kraven i föreläggandet. Dnr 1.4.-496/2014 

 

Återrapportering från beställaravdelningen 

Kristina Goldring, beställarchef lämnar efter uppdrag från nämnden, 

rapport efter uppföljningsmöten efter avtals- och 

verksamhetsuppföljningar.  

Enskededalens servicehus inklusive Knuten och Skogsgläntans 

demensgruppboende, frågor om klagomålshantering, avvikelser 

gällande dokumentation, individuell omvårdnadsplan vid livets 
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slutskede, avsaknad av extern handledare för den personal som arbetar 

med demenssjuka personer samt vilka åtgärder som vidtagits sedan 

uppföljningen. 

 

Enskede nya servicehus inkl. Rosens dagverksamhet 

Inget avstämningsmöte har förekommit. Däremot är ny 

verksamhetsuppföljning genomförd och kommer att redovisas i 

septembernämnd. 

 

Bandhagen –Högdalen, Årsta och Stureby hemtjänst.  

Avvikelserna bedöms inte vara av den dignitet att det krävt ett 

avstämningsmöte. Avvikelserna skall vara åtgärdade till 

verksamhetsuppföljningen 2015. 

 

 

Nämnden tackade för informationen och godkände återrapportering 

från beställaravdelningen 
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§ 24 – 29 Sluten del 


